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Přijímačky na VŠ: plno na humanitních oborech
Na vysokých školách odstartovaly přijímací zkoušky. Nabito je hlavně na humanitních oborech, jako jsou práva,
psychologie či sociologie, kde odmítnou až osmdesát procent uchazečů. Lehké to nebudou mít uchazeči ani na medicíně
nebo ekonomice, kde má naději čtvrtina až třetina.
Větší šance jsou naopak na oborech přírodovědných, kam se dostane asi polovina uchazečů, a technických, kde jich
uspěje 80 až 90 procent. Na Univerzitu Karlovu (UK) v Praze letos podle mluvčího Václava Hájka přišlo 48 763 přihlášek
a přijmou tu přibližně stejný počet jako loni, tedy přes 13 500 lidí. Čistě matematicky tak bude mít šanci každý čtvrtý.
Na některých fakultách, jako jsou teologická nebo matematicko-fyzikální, bude číslo nejspíš vyšší, ale na jiné se naopak
dostane jeden uchazeč z dvaceti. Žebříček atraktivity vedou humanitní obory, a to hlavně psychologie na filozofické
fakultě či studium angličtiny na pedagogické fakultě. Velký přetlak je na fakultách právnické, filozofické a sociálních věd.
Asi 1:8, takové jsou šance na přijetí na Právnické fakultě UK v Praze. Už několik let se sem hlásí kolem 5500 lidí, přitom
jich berou do prvních ročníků 700 až 800. Podobné to bude podle proděkana pro přijímací řízení Jiřího Hřebejka i pro
akademický rok 2004/05. Loni musela fakulta přijmout podstatně víc studentů, a to kvůli chybám v testech. "Byla to
výjimka. Jeden rok to fakulta zvládne, ale není možné brát každý další rok tisícovku uchazečů," tvrdí proděkan.
Přes 12 100 lidí se hlásí na Vysokou školu ekonomickou v Praze. Z nich vezmou zhruba 3750. "Na naši školu si lze
podat jen jednu přihlášku, takže co přihláška, to zájemce. Z toho vychází, že šanci na přijetí bude mít zhruba čtvrtina,"
řekla Právu vedoucí pedagogického oddělení Anna Fryčová.
Masarykova univerzita v Brně vezme letos o 10 procent lidí víc než loni, kdy to bylo 12 340. I tak se sem dostane nejspíš
jen třetina uchazečů, stejně jako před rokem. Víc totiž bude i uchazečů. "Přišlo nám 55 108 přihlášek, které si podalo
38 469 fyzických osob," řekla Právu kancléřka univerzity Iva Hollanová. Nejvíce nabito bude na fakultách právnické a
sociálních studií, kam se dostane asi 16 procent lidí. O něco lepší vyhlídky čekají zájemce o fakultu ekonomicko-správní,
kde je šance 1:5, nebo lékařskou, kam se dostane třetina.
Daleko větší šanci na přijetí mají uchazeči například na Českém vysokém učení technickém (ČVUT) v Praze, kde jich
loni vzali 82 procent. Letos se sem hlásí 12 591 zájemců a přijato jich bude necelých 9000. Nejtěžší je podle mluvčí školy
Andrey Vondrákové dostat se na fakultu architektury, o kterou mají studenti velký zájem. Největší šance jsou naopak
na fakultách elektrotechnické, jaderné a fyzikálně inženýrské a strojní.

Přijímačky na vysoké školy začaly a každá chvilka k zopakování látky je před nimi dobrá.


